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Protokół Nr XVII/20   

z XVII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 28 kwietnia 2020 r. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:00 otworzył XVII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Poinformował, że 

dzisiejsza sesja odbywa się w trybie zdalnym, zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia  

2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z późn. zm.). 

Oznajmił, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2020 r. poz. 713) dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk.  

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce 

przetwarzanie danych osobowych osób uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich 

wizerunku, barwy głosu i innych danych ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek 

informacyjny wobec tych osób spełniany jest poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku 

informacyjnego na drzwiach wejściowych do sali, w której odbywają się obrady sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się również w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Poprosił o zapoznanie się z treścią informacji. Następnie powitał radnych, gości oraz osoby 

oglądające transmisję z obrad sesji.  

  

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Danuta Dubicka, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska oraz przedstawiciel mediów lokalnych.       

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił radnych o potwierdzenie obecności w systemie eSesja. Poinformował, że  

w dzisiejszych obradach uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.  Radna nieobecna: Agnieszka Bury.  
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Zawiadomienia o sesji, listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 

nr 1-4 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad drogą elektroniczną. Wnioskował o zmianę 

treści piętnastego punktu w porządku obrad na: podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy.  

Zgłosił również wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/155/20 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia  

28 lutego 2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu - punkt dwudziesty szósty. Dodał, że następne punkty 

miałyby przesuniętą kolejność. 

Poddał pod głosowanie pierwszy wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, dokonała zmiany treści 

piętnastego punktu w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie drugi wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, wprowadziła do porządku 

obrad punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/155/20 

Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu - punkt 

dwudziesty szósty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w temacie porządku obrad. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poprosił o uszczegółowienie kwestii nadania nazwy ulicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że chodzi o ul. Spokojną. Przypomniał, że Rada podjęła już wcześniej uchwałę  

w tej sprawie. Poinformował, że pierwotnie miała zostać przyjęta uchwała zmieniająca. 

Dodał: „Teraz jest propozycja nie zmiany uchwały, tylko nowej ulicy”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak  

Powiedział, że w materiałach projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy znajduje się  

w punkcie drugim oraz piętnastym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że uchwałę będziemy podejmować w punkcie piętnastym. Dodał, że „w punkcie 

drugim jest to pokazane, ale to dotyczy porządku obrad”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał: „W związku z tym, że na ostatniej komisji były rozmowy na temat świetlic,  

z wprowadzeniem zmian do uchwały budżetowej, czy można by zaproponować, aby te 

propozycje głosować osobno ?” Kontynuował: „Na ten temat praktycznie nic nie wiemy. (…) 

Pan Burmistrz mówił, że przedstawi nam. Jeżeli tak to bym prosił teraz, żeby przedstawił”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zasugerował, aby „przyjąć porządek obrad w takiej propozycji jak on jest, a w punkcie jak 

będziemy na ten temat rozmawiali, jeśli będzie inny wniosek, tam padnie, to będziemy 

rozważać”.  

 

Radni nie wnieśli innych uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z wprowadzonymi zmianami.       
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad wraz  

z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie merytoryczne z działań Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy 

(styczeń-grudzień 2019 r.). 

7. Sprawozdanie z realizacji działalności sportowej na terenie Gminy Łobżenica w 2019 

roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy za rok 2019. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

10. Informacja o stanie porządku, przestrzegania prawa i bezpieczeństwa mieszkańców 

Gminy. 

11. Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Łobżenica w 2020 roku. 

13. Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.40.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 27 marca 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z parków, boisk 

sportowych, gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.54.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 20 kwietnia 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z boisk 

sportowych, gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.  
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały NR XV/134/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 31 stycznia 2020 r. w sprawie nadania Statutu Sołectwa Chlebno. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Liszkowo dla działki nr 43/1. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVI/154/20 Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej  

z budżetu Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na 

niskoemisyjne źródła ciepła. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Dębno w gminie 

Łobżenica na lata 2020-2024. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Chlebno  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Topola  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kruszki  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/155/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

27. Interpelacje, zapytania radnych. 

28. Wolne głosy i wnioski. 

29. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad.  
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Wobec braku uwag zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XVI 

sesji w dniu 28 lutego 2020 r.   

Jeden radny nie głosował. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza znajduje się informacja o przygotowaniu 

projektu uchwały w sprawie dofinansowania przez Gminę przedsięwzięć związanych  

z usuwaniem azbestu. Dokument ten uzyskał pozytywne opinie. Rozpoczął się proces 

konsultacji. 

Poinformował, że w programie dzisiejszej sesji mamy zmianę uchwały w sprawie dopłat do 

wymiany niskoemisyjnych kotłów. Powiedział: „Pamiętam dyskusję na jednej z komisji, 

gdzie tą tematykę omawialiśmy, że była prośba, żeby przed skierowaniem projektów tego 

typu uchwał przedstawić Radzie Miejskiej do zaopiniowania bądź do wniesienia jakiś 

propozycji, które by mogły poszerzyć  te rozwiązania. Widzę, że kolejny projekt został już 

zaopiniowany bez jakiejkolwiek pracy Rady Miejskiej. W tej sytuacji każda nasza propozycja 

zmian” będzie wymagała rozpoczęcia od początku procesu opiniowania i uzgadniania tej 

uchwały. Poprosił Burmistrza Łobżenicy o odniesienie się do powyższej kwestii. 

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że do remontów dróg gminnych 

użyto 2,5 tys. ton kruszywa. Poprosił o informację, na jakie drogi zostało to kruszywo 

rozdysponowane. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że Pan Burmistrz wspomina w sprawozdaniu o dokonanym przeglądzie substancji 

mieszkaniowej. Zapytał, jakie zostały wyciągnięte wnioski, „jakie decyzje, ewentualnie co 

udało się ustalić w tym zakresie”. 

Dociekał również, jakie gabaryty przyjęto do projektowania przebudowy mostu …     *,  

w szczególności dopuszczalny tonaż oraz szerokość tego obiektu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że na pytanie radnego Edwarda Starszaka dotyczące azbestu zostanie udzielona 

odpowiedź na piśmie. 

Poinformował, że gruz został wywieziony właściwie we wszystkich sołectwach, w pierwszej 

kolejności w ramach funduszu sołeckiego. Oznajmił: „Mamy dokładnie rozpisane co do tony, 

w jakim sołectwie, na jakiej drodze, jakiego typu gruz był wywieziony. O tym sołtysi też byli 

powiadomieni. Jeżeli Państwo radni życzą sobie taką informację to prześlemy do każdego  

z radnych”. 

Pan Burmistrz wyraził zadowolenie z dostawcy gruzu - firmy ze Żnina. Podkreślił, że był to 

materiał bardzo dobrej jakości. Gruz był wielokrotnie ważony. Powiedział: „Praca zarówno 

równiarki, jak i walca myślę, że dała dobry efekt, ponieważ z tego co słyszę, mieszkańcy są 

bardzo zadowoleni”. Dodał, że „zdążyliśmy zrobić wszystkie drogi, które zamierzaliśmy”.    

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że docierają do niego sygnały mówiące o tym, że 

ciężki sprzęt wykorzystywany do prac przez firmę …         „rozjeżdża” drogi. Powiedział: 

„Nie widzę jakiś takich większych problemów z tym. Pojechałem na te drogi, o których mi 

radni mówili. Nie wiem, może to dotyczy jakiś innych. Na pewno w lesie, tam gdzie jest 

miękko, bo też to słyszałem, to ma duże znaczenie, bo sprzęt jest naprawdę wielkich 

gabarytów”. Poprosił radnych o przekazywanie informacji na temat pogarszania się stanu 

dróg. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy poinformował, że wraz z Panem 

Wiceprezesem Jakubem Jagodzińskim dokonał przeglądu mieszkań. Oznajmił: „Chciałem 

wiedzieć, jak ta substancja wygląda, jakie są możliwości. Czy mamy jakieś możliwości 

adaptacji pomieszczeń, zamiany mieszkania z większego na mniejsze. Efekt miał być taki, 

żeby poszukać dla potencjalnych najemców możliwości lokalowych”. Powiedział, że nie 

doszło do spotkania z Komisją Komunalną ze względu na wybuch epidemii. 

Pan Burmistrz poinformował, że na dzisiaj jest sześć potencjalnych mieszkań do zasiedlenia. 

Wymagają one jednak kosztochłonnych remontów. Oznajmił: „Możemy rozważać różne 
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możliwości partycypacji przyszłych najemców, możemy te mieszkania sprzedać i to miało 

być tematem dyskusji na komisji”. Dodał, że chciałby ustalić z Panem Przewodniczącym 

Wiesławem Bodetko termin posiedzenia Komisji Komunalnej poświęconego substancji 

mieszkaniowej.   

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w sprawozdaniu z okresu międzysesyjnego 

znajduje się informacja na temat mostu …     *. Kontynuował: „Kiedyś lekkim sprzętem 

rolniczym się tam przejeżdżało. Było to duże udogodnienie. To jest dla mnie oczywiste  

i zrozumiałe. Dzisiaj się to troszeczkę zmieniło wszystko. Mówię o sprzęcie, że to już nie ten 

tonaż i ten most. Nie będziemy budowali mostu dla takiego sprzętu, ale ma to być kładka na 

3,5 tony. Taki był pomysł. Wiem, że radni się na to zgodzili, ale nie wiem, czy to miało formę 

oficjalną”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poinformował, że przedstawiciel firmy zgłosi się do gminy w sprawie nierówności na drogach 

gminnych. Dopytywał również o system ogrzewania budynku szkoły w Dźwiersznie, po 

zmianie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „To dobrze, że …       ” interesuje się kwestią dróg. Oznajmił, że źródłem 

ogrzewania w szkole w Dźwiersznie będzie „gaz albo olej”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, czy naprawa drogi w Kościerzynie Małym (odcinek, który Pan Szyling „robił  

w zeszłym roku”) została wykonana w ramach gwarancji, czy Gmina musiała wyłożyć swoje 

środki. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Mamy w tej sprawie pismo od Pana …                   * i on jasno określa, że  

na tym etapie to po naszej stronie, ja mogę to pismo przesłać, leży jednak naprawienie tej 

drogi”. Powiedział: „To nie jest inwestycja docelowa. W związku z tym, że nie było 

pieniędzy, my ją etapowaliśmy. Najlepiej by było oczywiście zrobić te warstwy asfaltowe  

i nie byłoby żadnego problemu z niczym, a tak to wiadomo, że na drodze gruntowej dziury 

prędzej czy później wylecą i tak też było z tą drogą i tą drogę naprawiliśmy my, bo to było 

jednak naszym obowiązkiem”.  
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Pan Burmistrz oznajmił, że stan innych dróg w Kościerzynie Małym został poprawiony. 

Dodał: „Ta droga została i chciałem, żeby była zrobiona i takie zlecenie dałem, żeby ją 

zrobić”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Nawiązał do wypowiedzi Pana Burmistrza. Powiedział: „Na wykonanie tej roboty Pan 

Szyling ma, jest okres gwarancji 60 miesięcy, czyli 5 lat. Ja mam taką prośbę, taki wniosek, 

żeby w przyszłości jeżeli się sporządza tą notę, na końcu jest (...) załącznik odnośnie tych 

przeglądów gwarancyjnych, żeby tam było wyszczególnione, co praktycznie należy do 

obowiązków wykonawcy, bo w tej chwili to jest tak sprecyzowane, że praktycznie w każdej 

chwili wykonawca może się wymigać od wykonania naprawienia”. 

Kontynuował: „Te zapisy, które są zawarte w tym ostatnim załączniku dotyczącym 

przeglądów gwarancyjnych, są niejasne. Poza tym. Panie Burmistrzu. Ile zostało z tych dróg, 

które myśmy kontrolowali jako Komisja Rewizyjna w poprzedniej kadencji, ile zapisów jest 

w tych wszystkich umowach, chodzi mi o te załączniki ?”  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Oznajmił, że w sprawozdaniu Pana Burmistrza jest informacja o rozmowach prowadzonych  

w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Zapytał, czy zostanie wykonany drugi etap przebudowy 

chodnika w Dźwiersznie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Nie mogę się zgodzić z tym, że droga na Kościerzynkę została zrobiona źle. 

Uważam, że została zrobiona bardzo dobrze. Każda droga gruntowa zachowuje się tak samo, 

czyli dziury wyleciały również na tej drodze. To jest naturalne. Jeździ sprzęt, jeżdżą 

samochody i tak jest na każdej drodze gruntowej”. 

Powiedział: „Zawsze uważałem, że na pewno po stronie wykonawcy leży obowiązek 

naprawienia, szczególnie w tak krótkim czasie po zakończeniu prac. To było dla mnie jasne, 

jak dla każdego radnego i pamiętam z Jonaszem Sikorskim o tym wielokrotnie 

rozmawialiśmy i otrzymaliśmy pismo, że nie, że to leży po naszej stronie. Dla mnie też to 

było niezrozumiałe, ale to zrobiliśmy”. Dodał, że do poprawy stanu drogi w Kościerzynie 

Małym użyto równiarki oraz walca. 

Następnie Pan Burmistrz udzielił następującej odpowiedzi na pytanie radnego Czesława 

Malaka: „W Urzędzie Marszałkowskim też spowolniło troszeczkę działanie w związku  
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z epidemią. (…) Mamy ten temat cały czas na uwadze i mamy zapewnienie, że chodnik 

będzie kontynuowany, podzielony na dwa etapy jeszcze”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że Pan Burmistrz nie ustosunkował się do kwestii zapisów dotyczących przeglądów 

gwarancyjnych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował, że chciałby spotkać się w tej sprawie z radnym Ryszardem Biniakiem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad. 6 Sprawozdanie merytoryczne z działań Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy 

(styczeń-grudzień 2019 r.) 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 7 Sprawozdanie z realizacji działalności sportowej na terenie Gminy Łobżenica  

w 2019 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą ww. sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Pamiętam dyskusję z ubiegłego roku, gdzie została przyjęta rekomendacja, żeby 

w informacji również postarać się wykazać udziały własne środków stowarzyszeń, 

organizacji, które otrzymały dotację w organizacji różnych przedsięwzięć sportowych. Nie 

wiem czy są jakieś trudności z pozyskaniem tego typu informacji”. Dodał: „Sądzę, że we 

wnioskach o dofinansowanie beneficjenci wykazują swoje zabezpieczenie finansowe”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przytoczył następujący fragment sprawozdania dotyczący Klubu Sportowego „Korona” 

Dębno:  

„Na przełomie roku 2018/2019 roku piłkarze naszego klubu wzięli udział w Lidze LZS Piłki 

Halowej pod patronatem Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Łobżenicy organizowanej 

przez LZS „JEDNOŚĆ” Łobżenica. Nasze stowarzyszenie wystawiło 20 meczów.  

We wszystkich w/w działaniach udział wzięło około 380 zawodników z gminy Łobżenica 

oraz powiatu pilskiego, złotowskiego i nakielskiego. 

Ponadto Klub Sportowy „Korona” Dębno zorganizował treningi dla osób niepełnosprawnych 

z Domu Pomocy Społecznej w Dębnie. Dzięki działaniom drużynę pod nazwą 
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AUTOMOBIL. Drużyna w ramach Ligi LZS rozegrała zarządu Towarzystwa Sportowego 

podopieczni mogli wziąć udział”.  

Radny Ryszard Biniak stwierdził, że przytoczony fragment sprawozdania jest niespójny. 

Dodał: „To jest zaczęte i nieskończone. O co tu chodzi w tym punkcie ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Zwracam szczególną uwagę na to jak jest to pisane. (...) Uczymy urzędników 

cały czas. Myślę, że będzie lepiej”. Stwierdził, że Pan Radny Starszak ma rację. Oznajmił, że 

radni otrzymają brakujące informacje na piśmie. Następne sprawozdania będą kompletne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. 

 

Sprawozdanie z realizacji działalności sportowej na terenie Gminy Łobżenica w 2019 roku 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8 Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy za rok 2019 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Ad. 10 Informacja o stanie porządku, przestrzegania prawa i bezpieczeństwa 

mieszkańców Gminy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 11 Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą ww. sprawozdania. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że inwestycje takie jak przebudowa oczyszczalni ścieków w Liszkowie, 

doprowadzenie ścieków z Witrogoszczy do oczyszczalni są realizowane zgodnie z planem. 

Przebudowa świetlic w Luchowie i Kunowie jest w znacznym stopniu zaawansowana. 

Oznajmił: „Jeżeli chodzi o dalsze inne zadania, tutaj kwestia ich realizacji jest na etapie 

wyboru albo przystępowania do przetargu bądź też realizacji dokumentacji”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przypomniał, że przebudowa 

drogi w Kościerzynie Małym została rozłożona w czasie. Powiedział, że przy etapowaniu 

inwestycji zachodzi potrzeba poniesienia nakładów, „aby przywrócić stan, który jest 

konieczny do przystąpienia do dalszych prac”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że przed nami 

ważne zadania termomodernizacyjne. Powiedział: „Musimy pamiętać, że zakres 
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dofinansowania obejmował te kosztorysy, które były w momencie składania wniosku. (…) 

Rzeczywistość pewnie będzie nieco inna i dzisiaj określenie kosztów jest bardzo ważne”. 

Poinformował, że otrzymanie dofinansowania pozwoliłoby na utworzenie centrum 

edukacyjno-przyrodniczego w Chlebnie. Dodał: „Czekamy tutaj na rozstrzygnięcie. Być może 

pozytywne dla nas tutaj odwołanie, które w tym zakresie zostało złożone”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oznajmił, że mamy jasną 

informację o rezygnacji z modernizacji targowiska, Kontynuował: „Nie jesteśmy w stanie 

wykonać w takim terminie i według oczekiwań ze względu na brak wykonawców” oraz 

kwestie finansowe.  

Stwierdził: „Musimy się zastanowić, czy wprowadzać nowe zadania inwestycyjne 

jakiekolwiek czy skoncentrować się na tych bardzo strategicznych zadaniach, które będą nas 

znacząco obciążać finansowo w przyszłych okresach, najbliższych dwóch, trzech lat. Musimy 

jasno sobie określić pakiet inwestycyjny, który chcemy realizować, bo on jest poważny. Są 

poczynione już nakłady na dokumentacje, na prace przygotowawcze i warto to skończyć”. 

Powiedział: „W rekomendacjach do budżetu było wskazanie, żeby starać się skończyć 

zadania, które są rozpoczęte, żeby móc ewentualnie przygotować się do nowej perspektywy 

finansowej Unii Europejskiej”. Pan Przewodniczący Edward Starszak dostrzegł potrzebę 

kontynuowania procesu kanalizacji gminy. Dodał, że ważnymi inwestycjami są również 

zadania drogowe.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że podziela opinię Przewodniczącego Komisji Finansowej. Poinformował, że  

o rozmachu inwestycyjnym zadecydowały potrzeby oraz możliwość pozyskania środków. 

Poziom inwestowania jest wysoki. 

Przypomniał, że omawianie projektu tegorocznego budżetu „wycięło wiele” zadań. Pan 

Burmistrz stwierdził: „Wszyscy jesteśmy świadomi, że nie możemy przeinwestować, 

natomiast też jesteśmy świadomi, że pewne inwestycje są dla nas bardzo ważne. To są często 

zaniechania z wielu lat. Sami nie bylibyśmy w stanie zrobić nic. (…) Bardzo dobrze, że 

pozyskujemy pieniądze, ale również (...) się zadłużamy i to jest prawda i należy ten temat 

teraz wystudzić, ponieważ mamy zadań inwestycyjnych na najbliższy czas dosyć. Ale też 

sporo zrobiliśmy wspólnie”. Kontynuował: „Wszystkie wskaźniki na dzisiaj są stabilne i nie 

musimy się niczego obawiać, natomiast zachowujemy się tak jak duży rolnik” lub 

przedsiębiorca, który musi inwestować. 
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Następnie Burmistrz Łobżenicy przedstawił informację na temat dodatkowych środków na 

niektóre zadania inwestycyjne (przebudowa świetlic w Luchowie i Kunowie, remont szatni na 

stadionie miejskim). Powiedział: W przypadku świetlicy w Luchowie „dołożyliśmy 26 700 zł, 

36 490 zł to są pieniądze, które zostały przeniesione z zeszłego roku, bo nie były 

wykorzystane i do kwoty 26 700 należy dołożyć 4 000 zł na rozdzielenie energii elektrycznej 

między OSP a salę”, łącznie 30 700 zł.  

Pan Burmistrz poinformował: „Jeżeli chodzi o Kunowo to było 3 600 zł, z czego 1 900 zł 

również analogicznie jak w świetlicy w Luchowie, było przeniesienie środków z zeszłego 

roku niewykorzystanych, a prace dodatkowe to jest 1 800 zł na przesunięcie okna”, zgodnie  

z opinią strażaka. 

Oznajmił, że w przypadku remontu szatni na stadionie mowa jest o kwocie 40 000 zł. 

Poinformował, że zleciliśmy wykonanie kompletnej dokumentacji dotyczącej budynku na 

stadionie. Inwestycja wykonywana jest stopniowo. Obecny etap jest kontynuacją 

rozpoczętych prac wewnątrz. Powiedział, że po zdjęciu posadzki stwierdzono brak izolacji.  

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz poinformował, że Urząd Miejski zleca 

wykonanie dokumentacji. Zwrócił uwagę na to, że w jednostce tej nie ma architekta, 

specjalisty wod-kan czy elektryka. Powiedział: „Weryfikujemy to na miarę możliwości 

urzędnika, jego wiedzy. On nie do wszystkiego jest przygotowany i ma kompetencje. Nie 

jesteśmy w stanie wychwycić każdej rzeczy. To jest po prostu niemożliwe”. Dodał: „Jesteśmy 

ostatni, którzy chcieliby dokładać pieniądze do już zaplanowanych i przeznaczonych na daną 

inwestycję. (…) Dodatkowe środki na coś wynikają z potrzeby. Moglibyśmy izolacji 

pionowej i poziomej na stadionie nie robić, ale koszty przez dwa lata byłyby niewspółmiernie 

większe”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oświadczył: „Panie Burmistrzu. Mi nie chodzi o to, że te izolacje są zrobione. Byłoby źle, 

gdyby tej izolacji nie było”. Dodał: „Tylko chodzi mi o sferę przygotowania projektowego  

i chodzi mi o sferę nadzoru budowlanego”.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził: Kwestia tego, że „projektant nie zabezpiecza izolacji fundamentów, izolacji ścian. 

(…) Jeżeli takich podstawowych rzeczy nie zapewnia projektant no to kto ma to zapewniać”. 

Powiedział również, że projektant powinien nam dać „dobry produkt”.  
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że dokumentacja projektowa to praca specjalistyczna. Dodał, że proces jej 

weryfikacji jest trudny.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020 stanowi załącznik  

nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Łobżenica w 2020 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że omawiana uchwała wraca ponownie. Wojewoda rozstrzygnięciem nadzorczym 

unieważnił Uchwałę Nr XV/125/20 Rady Miejskiej z dnia 31 stycznia br. ze względu na 

istotne naruszenie prawa.  

Poinformował, że w dniu dzisiejszym Rada zajmuje się uchwałą uwzględniającą wszystkie 

krytyczne uwagi. Dokument ten uzyskał niezbędne pozytywne opinie związków 

zawodowych. Na doskonalenie zawodowe nauczycieli zaplanowano kwotę 60 263 zł. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej powiedział: „Nauczyciele są 

zobligowani do permanentnego dokształcania się i podnoszenia swoich kwalifikacji 

zawodowych. Dokształcają się w swoich wiodących przedmiotach, ale również i w tzw. 

pedagogice ogólnej, pedagogice specjalnej, również w problematyce psychologicznej”.  

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski poinformował, że nauczyciele uczestniczą  

w różnych kursach. Dostrzegł potrzebę zwiększenia liczby szkoleń z zakresu stosowania 

nowoczesnej technologii informacyjnej. Dodał, że rekomenduje przyjęcie uchwały w sprawie 
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planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Łobżenica w 2020 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że w projekcie ww. uchwały została określona tematyka, która miałaby być 

przedmiotem szkoleń. Oznajmił: „Praktycznie każda dziedzina, w której specjalizują się 

nauczyciele, jest tutaj wymieniona, więc nie wykluczamy czegokolwiek, a dajemy szansę 

wszystkim”.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Łobżenica w 2020 

roku. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/156/20 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Łobżenica w 2020 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.40.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 27 marca 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z parków, boisk 

sportowych, gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/157/20 zatwierdzającą Zarządzenie Nr 0050.40.2020 Burmistrza Łobżenicy  

z dnia 27 marca 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z parków, boisk sportowych, 

gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych zlokalizowanych na 

terenie Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.54.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 20 kwietnia 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z boisk 

sportowych, gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/158/20 zatwierdzającą Zarządzenie Nr 0050.54.2020 Burmistrza Łobżenicy  

z dnia 20 kwietnia 2020 roku w sprawie zakazu korzystania z boisk sportowych, 

gminnych, publicznych placów zabaw i siłowni zewnętrznych zlokalizowanych na 

terenie Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. Udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Edwardowi 

Starszakowi. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że uczestniczył w pracach zespołu ds. nazewnictwa placów i ulic, powołanego 

przez Pana Burmistrza. Następnie omówił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy 

(załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie nad projektem ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/159/20 w sprawie nadania nazwy ulicy, która stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały NR XV/134/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 31 stycznia 2020 r. w sprawie nadania Statutu Sołectwa Chlebno 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/160/20 w sprawie zmiany uchwały NR XV/134/20 Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 31 stycznia 2020 r. w sprawie nadania Statutu Sołectwa Chlebno. 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie zabrali głosu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie ww. 

uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/161/20 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Liszkowo dla działki nr 43/1 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały był opiniowany na komisji wspólnej. Poinformował, że 

przesłanką do jej podjęcia jest dostosowanie terenu do potrzeb samorządu wiejskiego. Środki 

finansowe na ten cel zostały zabezpieczone w funduszu sołeckim. Dodał, że opinia jest 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Liszkowo dla działki 

nr 43/1. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/162/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Liszkowo dla działki nr 43/1, która stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad. 19 Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVI/154/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

celowej z budżetu Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów 

niskosprawnych na niskoemisyjne źródła ciepła 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy są działania ze strony wyższych władz w kierunku, aby można było wspomóc 

więcej gospodarstw domowych w wymianie pieców. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „O tym projekcie w zasadzie już kilkakrotnie dyskutowaliśmy i była taka nasza 

rekomendacja, żeby pozwolić na zwiększenie dofinansowania tego typu projektów do 80% 

kosztów z dotacji (…) ze środków publicznych” - w chwili obecnej 50%. Stwierdził: 

„Miałoby to pozwolić na wnioskowanie o innego rodzaju dofinansowania, również ze 

środków budżetowych, środków przeznaczonych na ochronę środowiska”. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił, że w przypadku programu „Czyste 

powietrze” wielkość dotacji uzależniona jest np. od wysokości dochodów. Kontynuował: 

„Ten program. Okazuje się, że Polska realizuje go niezgodnie z dyrektywą unijną”. 

Powiedział: „Na dzisiaj trudno jednoznacznie do tego się odnieść, czy te środki będą dalej do 

dyspozycji, jak to zostanie rozstrzygnięte w sporze z Komisją Europejską. Trudno ocenić”.  

Poinformował o możliwości uzyskania ulgi termomodernizacyjnej z podatku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dodał: „Zmiana uchwały 

pozwala (...) na włączenie, staranie się o” dofinansowanie  „tam, gdzie są przyłącza gazowe  

i do energetyki cieplnej”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Komisja Europejska nie chce już dalej z Polską negocjować, bo Narodowy 

Fundusz Środowiska scedował sprawę czystego powietrza wojewódzkim i nie zostały tam 

uwzględnione przede wszystkim samorządy”. 
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Podziękował Radzie Miejskiej za zwiększenie wielkości dotacji na wymianę pieca z dwóch 

do czterech tysięcy złotych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie podjęcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/163/20 zmieniającą Uchwałę Nr XVI/154/20 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 

Gminy Łobżenica na dofinansowanie wymiany kotłów niskosprawnych na 

niskoemisyjne źródła ciepła. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Dębno  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/164/20 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Dębno w gminie 

Łobżenica na lata 2020-2024, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Chlebno  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/165/20 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Chlebno w gminie 

Łobżenica na lata 2020-2024, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 22 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Topola 

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/166/20 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Topola w gminie 

Łobżenica na lata 2020-2024, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 23 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kruszki  

w gminie Łobżenica na lata 2020-2024 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kruszki w gminie Łobżenica na lata 2020-2024. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/167/20 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Kruszki w gminie 

Łobżenica na lata 2020-2024, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Ad. 24 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Pani Skarbnik na ostatniej komisji wspólnej szczegółowo omówiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 

2020-2034. Powiedział, że propozycje zmian dotyczą m.in. zadań inwestycyjnych. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał Panią Skarbnik, czy w 2020 r. będą kontynuowane prace na drodze Łobżenica-

Kościerzyn Mały. Dodał: „Do jakiego etapu ? Czy w całości czy tylko ten etap  

z wykończeniem drogi asfaltowej ?” 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że przebudowa drogi w Kościerzynie Małym nie jest przedsięwzięciem 

wieloletnim. W związku z tym zadanie to nie będzie występowało w wykazie przedsięwzięć 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Oznajmiła, że przebudowa drogi została uwzględniona 

w uchwale budżetowej - załączniku dotyczącym wydatków majątkowych. Wartość zadania to 

2 mln 285 tys. zł. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2020-2034. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/168/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2020-2034, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. 25 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2020 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica 

na 2020 rok został szeroko omówiony na komisji wspólnej. Pan Burmistrz złożył również na 

sesji dodatkowe wyjaśnienia. Następnie przedstawił ten dokument (załącznik nr 27 do 

protokołu). Dodał, że „komisja te zmiany przyjęła”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zarządził głosowanie nad projektem ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/169/20 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok, 

która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 26 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/155/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu radnemu Edwardowi Starszakowi. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Omówił projekt ww. uchwały (załącznik nr 29 do protokołu). Dodał, że opinia wspólnych 

komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

W związku z brakiem innych uwag zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XVII/170/20 w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/155/20 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 28 lutego 2020 r. w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Ad. 27 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał od Pana Burmistrza odpowiedź w sprawie 

punktu składowania odpadów na Osiedlu Leśnym. Powiedział: „Nie mogę się tu z Panem 

zgodzić z jedną rzeczą, podstawową rzeczą. Tutaj tak wygląda na to, że mieszkańcy naszego 

osiedla nie potrafią się w jakiś sposób zachować, żeby był porządek, nie przestrzegają zasad 

segregacji. Jeżeli Pan byłby taki uprzejmy, w każdy piątek przyjechał rano, zobaczył jak to 

wygląda i wtedy by Pan widział jak mieszkańcy Osiedla Leśnego i bloków zachowują się 

jeżeli chodzi o segregację śmieci. Jest to bardzo niegrzeczne, to co Pan mi tutaj napisał”. 

Radny Ryszard Biniak kontynuował: „Napisał Pan również. (...) Wychodzi na to, że ja mam 

pilnować punktu zbiórki odpadów. Od kiedy to tak jest ? I wyznacza Pan termin, 31 maja, że 

do zrealizowania”. Stwierdził: „To tak wygląda jak ja bym był pańskim pracownikiem, a ja 

jestem Radnym Rady Miejskiej. Proszę sobie to wziąć pod uwagę”.  

Oznajmił: „To, co nastąpiło w tym punkcie, to nastąpiło w okresie, kiedy PSZOK był 

zamknięty. PSZOK był nieczynny, w związku z tym mieszkańcy przychodzili i ładowali”. 

Powiedział: „Nieprawdą jest to, (...) że bałagan koło punktu był. Były rzeczy władowane  

w środku, wewnątrz tego pomieszczenia, a nie było na zewnątrz”. 

Radny Ryszard Biniak przypomniał, że Pan Burmistrz czyta dokumenty. Dodał: „Uważam, że 

gdyby Pan to przeczytał dokładnie, to Pan by tego nie podpisał”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w tym momencie mówimy o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. Powiedział, że „takiej interpelacji nie mamy”. Poprosił o kierowanie 

wniosków oraz interpelacji do Biura Rady. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że wnikliwie czyta wszystkie pisma wysyłane do radnego Ryszarda Biniaka. 

Poprosił radnego o odczytanie otrzymanego pisma. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przedstawił treść pisma: „W związku z panującym ogromnym bałaganem wokół gniazda na 

odpady segregowane przy ul. Kasztanowej i kompletnym brakiem dostosowania się 

mieszkańców osiedla do wyznaczonych zasad segregacji, Urząd Miejski Gminy Łobżenica 

zwraca się do Pana pełniącego funkcję radnego z wielką prośbą o pomoc w uświadomieniu  

i dopilnowaniu mieszkańców w przestrzeganiu właściwej segregacji. Zabrania się 

podrzucania odpadów innych frakcji niż wskazuje na to kolor ustawionych pojemników. 

Pozostałe odpady należy dostarczyć do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

w miejscowości Rataje, który wznawia funkcjonowanie od 27 kwietnia 2020 r. lub zamówić 

transport odbioru bezpośrednio z firmy MZUK Sp. z o.o. w Złotowie. 

Oprócz tego z dniem 1 kwietnia 2020 r. ustawa narzuca obowiązek segregacji  

w gospodarstwach domowych. Wyznacza się termin przejściowy na doprowadzenie gniazda 

do porządku do dnia 31 maja. Po upływie tego terminu i braku reakcji ze strony mieszkańców 

na poprawę wizerunku na własnym osiedlu, konieczny będzie demontaż gniazda na odpady 

segregowane”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Możecie Państwo ocenić charakter tego pisma. Ono nie jest żadnym poleceniem 

dla Pana Radnego. (...) Pan Radny pełni funkcję to pozwoliłem sobie w sposób grzeczny. 

Czytał Pan jak ja to sformułowałem, a czytałem to pismo kilka razy. Jestem bardzo czuły na 

tym punkcie, żeby była precyzyjna odpowiedź. Poprosiłem Pana o zwrócenie uwagi. Ma Pan 

kontakt z mieszkańcami. Wszyscy tam Pana znają”. 

Burmistrz Łobżenicy kontynuował: „Nie uważam, żebym popełnił jakikolwiek błąd. Proszę 

tego nie traktować jako polecenie, bo nie mam prawa Panu poleceń wydawać. Potraktowałem 

Pana jako osobę publiczną, która się żywo interesuje, tym co tam się dzieje”. 
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Pan Burmistrz poinformował: „Generalnie jest tendencja do odchodzenia od gniazd, ponieważ 

powstały PSZOK-i”. Opowiedział się za stopniową likwidacją tych miejsc. Przypomniał  

o obowiązku segregowania odpadów.  

Dodał: „Moja intencja była dobra. Jak Pan ją źle odebrał, to Pana za to przepraszam, ale 

proszę tego tak nie traktować, bo kogo miałem poprosić z Pana osiedla, żeby spojrzał jak to 

wygląda czy dociekł np. czy ktoś rzeczywiście odpadów nie podrzuca. Uważam, że Pan 

zrobiłby to najlepiej”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „To jest podobna sytuacja jak do problemów w blokach, gdzie kosze są wspólne  

i jeden drugiego ma pilnować teraz, żeby to było bardzo dobrze segregowane”. W przypadku 

nieprawidłowej segregacji odpadów będą kary. 

Oznajmił, że zgodnie z informacjami uzyskanymi od Pana Dyrektora Ruty będziemy 

stopniowo rezygnowali z tzw. gniazd. Powiedział, że „jeżeli na takim osiedlu byłoby  

w nieskończoność nieprawidłowo no to” jedynym wyjściem jest likwidacja gniazda.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził: „Tutaj jak Pan Burmistrz wytłumaczył. 

Ja myślę, że to jest bardzo czytelne i zrozumiałe. Najgorzej jest, bo kto to ma robić. Podobnie 

sytuacja jest z małymi koszami, które są umieszczone na przystankach w wiosce czy przy 

świetlicy. (...) Dzisiaj nie ma kto tego segregować. Tam jest wszystko”: szkło, papier, plastik. 

Dostrzegł potrzebę przedyskutowania tego tematu. Dodał, że ważną kwestią jest edukacja. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Myślę, ze ta forma taka przejściowa zbiórki miała sens oczywiście do 

określonego czasu, do określonego momentu, żeby zacząć przyzwyczajać (...) do 

segregowania”. Powiedział, że „dzisiaj można próbować od tego odchodzić”.  

Poinformował, że podobne pismo jak radny Ryszard Biniak, otrzymał również radny Mariusz 

Wiśniewski - w tym przypadku chodziło o gniazdo na odpady segregowane na Osiedlu nad 

Rzeką. 

 

Ad. 28 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Przypomniał, że został przeprowadzony przegląd mienia komunalnego. Powiedział, że 

chciałby dowiedzieć się, czy zapadła decyzja odnośnie budynku przy szkole w Fanianowie. 
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Stwierdził, że ze względów bezpieczeństwa należy rozebrać plac zabaw w Liszkowie, 

znajdujący się w pobliżu Warsztatu Terapii Zajęciowej.  

Poinformował, że działka nr 83/2 w Liszkowie miała zostać przekształcona na działki 

budowlane. Dodał, że mieszkańcy wykazują zainteresowanie tą sprawą. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział na pierwsze pytanie radnego Edmunda Szcześniaka. Poinformował, że chciałby 

ustalić z Panem Przewodniczącym Wiesławem Bodetko termin posiedzenia Komisji 

Komunalnej w celu podjęcia stosownych decyzji na podstawie informacji z przeglądu mienia. 

Dodał: „Mówiłem o kilku mieszkaniach, które są do zaadaptowania i to dotyczy między 

innymi mieszkań w Fanianowie”.  

Pan Burmistrz powiedział, że plac zabaw zostanie rozebrany. Kontynuował: „Ta sytuacja, 

która nas zastała, ogranicza możliwości. Mamy mniej ludzi, ale od poniedziałku przychodzą 

pracownicy z prac społecznie-użytecznych. Myślę, że będzie już nam łatwiej. Chcemy też  

w sołectwa już pojechać i pomóc w utrzymaniu porządku”.  

Oznajmił również, że radny Edmund Szcześniak otrzyma odpowiedź na piśmie w kwestii 

działki nr 83/2 w Liszkowie. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Poprosiła Pana Burmistrza o pomoc, po otwarciu targowiska, w rozwiązaniu problemu z dużą 

ilością odpadów pozostawianych przez handlujących. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że obecna, trudna sytuacja zmieniła funkcjonowanie urzędu oraz życie w naszej 

gminie. Przypomniał, że w urzędzie natychmiast nastąpiły zmiany organizacyjne.  

Poinformował, że jednostka ta nie została zamknięta. Urząd pracuje cały czas. Mieszkańcy 

mogą swobodnie załatwiać sprawy. Oznajmił: „Są oczywiście pewne ograniczenia. Nie ma 

takiej swobody w poruszaniu się, ale to jest przestrzeganie tych wszystkich zasad, które 

zostały ujęte w rozporządzeniach”.  

Pan Burmistrz stwierdził, że generalnie mieszkańcy stosują się do zaleceń. W gminie 

Łobżenica nie ma przypadków koronawirusa. Powiedział, że na terenie gminy znajdują się 

dwa domy pomocy społecznej, trzeci w pobliskim Falmierowie. Kontynuował: „Jak na razie 

się wszyscy chronimy. Trudno jest powiedzieć, jaka jest prawda, bo nikt z nas nie ma 

robionych testów, ani również personel w domach pomocy społecznej, więc nie jesteśmy  
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w stanie powiedzieć, czy ktoś jest zarażony, tylko przechodzi zupełnie bezobjawowo. 

Generalnie liczbę zakażeń w Polsce, tą którą się podaje, należy pomnożyć razy cztery”. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że od pierwszego dnia tej 

trudnej sytuacji starał się zwracać szczególną uwagę na to, co się dzieje w mieście, w ścisłej 

współpracy z policją.  

Podziękował wszystkim paniom, które zaangażowały się w szycie maseczek (na dzień 

dzisiejszy wykonano ich ponad osiem tysięcy). Gmina zorganizowała materiał do uszycia 

maseczek. Zostały one rozdane w mieście oraz w sołectwach. Pan Burmistrz powiedział, że 

najpierw skupiliśmy się na osobach starszych, emerytach, rencistach. Złożył podziękowania 

sołtysom za pomoc w rozdysponowaniu maseczek.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował o uruchomieniu porad psychologicznych  

i terapeutycznych. Oznajmił, że zwrócił się z dwoma apelami do mieszkańców.  

Stwierdził: „Dzisiaj obserwuję pewne rozluźnienie. Myślę, że to zostało spowodowane 

zniesieniem pewnych ograniczeń, czyli wstępu do parku, założeniem tych maseczek. Odnoszę 

nieraz wrażenie, że jak wszyscy w maseczkach chodzą to ta choroba jest absolutnie poza 

nami. Myślę, że nie. Trzeba być bardzo ostrożnym nadal i bardzo uważać”. 

Następnie Pan Burmistrz powiedział: „Od pierwszej chwili wiedziałem, że to potrwa długo  

i patrząc na nasze jednostki organizacyjne uważałem, że od razu należy ustawić pracę, że to 

nie może być czas stracony, że w tym czasie kiedy nie ma dzieci, kiedy nie ma młodzieży, 

należy robić coś, co będzie wartością dodaną, bo przecież są pracownicy. Ten pierwszy okres 

może był troszeczkę luźniejszy. Byliśmy przestraszeni. Trudno było się też zorganizować, ale 

na dzień dzisiejszy muszę powiedzieć, że wszystkie jednostki są zorganizowane jeżeli chodzi 

o pracę. Robią fajne rzeczy, które mogą teraz robić pracownicy, niekoniecznie przypisani do 

tych stanowisk. Wykorzystują zaległe urlopy. Niektórzy wykorzystują urlopy tegoroczne, 

które zaplanowali”. 

Pan Piotr Łosoś zapewnił mieszkańców, że wszystkie instytucje gminne pracują. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy poinformował, że dwa tygodnie temu 

została podjęta próba otwarcia targowiska, przy pełnym przeanalizowaniu zagrożenia. 

Decyzja ta wynikała z „pewnej presji” osób handlujących. O tą kwestię pytali również 

mieszkańcy.  

Oznajmił, że przygotowania do otwarcia targowiska trwały kilka dni, w porozumieniu  

z policją oraz strażą pożarną. Kontynuował: „Zrobiliśmy jedno wejście na targowisko i jedno 

wyjście. Staraliśmy się obstawić wszystkie te możliwości, gdzie ludzie w sposób 
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niekontrolowany mogliby się na targowisko dostać, bo chcieliśmy, aby była możliwość 

zachowania przepisów, które wyszły w tym zakresie”.  

Następnie Pan Burmistrz poinformował, że w dniu targowania odbyło się spotkanie z osobami 

handlującymi. Powiedział: „Przy charakterze naszego targowiska, które jest ogromne, nie 

ogrodzone, właściwie niezorganizowane, utrzymanie tam bezpieczeństwa dla mieszkańców 

było niemożliwe. Ja już chodząc po targowisku mówiłem, że za tydzień targowiska nie 

będzie, bo widzicie państwo, nie stosowali się ani handlujący ani mieszkańcy”.  

Kontynuował: „Potem strasznie żałowałem, że podjąłem tą decyzję, ale myślę, że gdybyśmy 

jej wtedy nie podjęli, to byśmy ją podjęli tydzień później i tak byśmy z tym targowiskiem 

spróbowali. (...) Nie mówię, że się sparzyliśmy, ale zrobiło się niebezpiecznie”.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że targowisko będzie nieczynne do odwołania. 

Oświadczył, że jeżeli będą już warunki do bezpiecznego handlowania to targowisko zostanie 

otwarte. Stwierdził: „Nie da się pogodzić handlującego, który chce zarobić, z ograniczeniem 

liczby kupujących, bo to się wzajemnie wyklucza”. 

Pan Burmistrz zaprosił również radnych do łobżenickiego kościoła na Mszę Świętą za 

ojczyznę w dniu 3 maja 2020 r. o godzinie 11:00. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że nasza gmina jest typowo rolnicza. Powiedział, że trzeci rok z rzędu mamy 

suszę.  

Zwrócił uwagę na to, że dużo rolników nie otrzymało jeszcze wsparcia suszowego. Oznajmił: 

„Mówi się o tym, że częściowo może zaczną wypłacać, a częściowo może później, jak będą 

środki. Są też gminy, które mają w 100% wypłacone”. Wyraził obawę o „zubożenie 

rolnictwa” z powodu suszy oraz epidemii. Poinformował o niższych stawkach w mleczarni, 

skupie żywca. Stwierdził, że za chwilę możemy się spotkać z wnioskami o umorzenie lub 

odroczenie podatku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zaapelował do Burmistrza Łobżenicy, aby wesprzeć Pana 

Andersohna, który zajmuje się wnioskami suszowymi. Powiedział: „Ja bym nie chciał, 

żebyśmy byli znów może przeciętni albo ostatni”. 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń 

majątkowych. Oznajmił, że w dniu 16 maja 2020 r. w Górce Klasztornej odbędzie się Msza 

Święta w intencji samorządowców. Poinformował o ograniczeniu liczby osób, które mogą 

uczestniczyć we mszy do 36.  
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Dostrzegł potrzebę udzielenia pomocy jednemu z mieszkańców. Zapytał, czy jest możliwość 

zainstalowania przydomowej oczyszczalni ścieków w Dźwiersznie. Dodał, że jeden  

z mieszkańców „dopytywał w gminie, ale powiedziano mu, że ze względu na budowę 

kolektora” nie ma takiej możliwości. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Jeżeli tam będziemy budowali kolektor to nie ma zgody na przydomową 

oczyszczalnię ścieków. Jeżeli by nie było kolektora to tak”. 

Powiedział, że zostały podjęte próby udzielenia pomocy mieszkańcowi, o którym wspominał 

radny Czesław Malak. 

 

Ad. 29 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:28 zakończył obrady XVII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 


